

**Company**      **Endress+Hauser SE+Co. KG, Hauptstraße 1, 79689 Maulburg**  
erklärt als Hersteller, dass die „Produktberührten Materialien“ der Produkte  
being the manufacturer, declares that the „Product Contact Materials“ of the products

**Product**      **Liquipoint FTW23**

Bestellcode/ Order Code	
110:    Prozessanschluss/ Process Connection	WSJ, WVJ, W5J, X2J
620:    Zubehör/ Accessories:	PA, PB, PC, PD, PE, PF, PG, PH, PM, PN, RA, RB, RC, RD, RE, RF, RG, RH, RI, RJ, RK, RL

Produktberührende Materialien/ Product Contact Materials	
Generell/ General:	<b>Prozessanschluss/ Process connection:</b> 316L (1.4404/1.4435) <sup>1</sup> <b>Sensor/ Sensor:</b> 316L (1.4404) <sup>1</sup> , PEEK <sup>2</sup> <b>Zubehör/ Accessories:</b> 316L (1.4404/1.4435) <sup>1</sup>
110: WSJ, W5J	<b>Silikon/ Silicone*</b> Prozessanschluss mit E+H original Prozessdichtung/ Process connection with original supplied E+H gasket
100: X2J	<b>EPDM**</b> Prozessanschluss mit E+H original Prozessdichtung/ Process connection with original supplied E+H gasket

folgenden Europäischen Verordnungen entsprechen:  
are in conformity with following European Regulations:

**Regulations**    Verordnung (EG) Nr. 1935/2004 über Materialien und Gegenstände, die dazu bestimmt sind, mit  
Lebensmitteln in Berührung zu kommen.  
Regulation (EC) No. 1935/2004 on materials and articles intended to come into contact with food.  
Verordnung (EG) Nr. 2023/2006 über die gute Herstellungspraxis für Materialien und Gegenstände die  
dazu bestimmt sind, mit Lebensmitteln in Berührung zu kommen.  
Regulation (EC) No. 2023/2006 on good manufacturing practice for materials and articles intended to  
come into contact with food.

<sup>1</sup>Metals and alloys in food contact materials and articles (1st edition), Council of Europe.

<sup>2</sup>Verordnung (EU) Nr. 10/2011 über Materialien und Gegenstände aus Kunststoff, die dazu bestimmt sind, mit Lebensmitteln in Berührung zu kommen.

<sup>2</sup>Regulation (EU) 10/2011 on plastic materials and articles intended to come into contact with food.

\*nur anwendbar in Kombination mit der original Endress+Hauser Prozessdichtung: BfR-Empfehlungen zu Materialien für den Lebensmittelkontakt XV. Bedarfsgegenstände auf Basis von Silikon

\*only applicable in combination with the original supplied Endress+Hauser process gasket: BfR Recommendations on Food Contact Materials XV. Commodities based on Silicones

\*\*nur anwendbar in Kombination mit der original Endress+Hauser Prozessdichtung: BfR-Empfehlungen zu Materialien für den Lebensmittelkontakt XXI. Bedarfsgegenstände auf Basis von Natur- und Synthetikgummi

\*\*only applicable in combination with the original supplied Endress+Hauser process gasket: BfR Recommendations on Food Contact Materials XXI. Commodities based on Natural and Synthetic Rubber

Dies befreit den Abnehmer insbesondere nicht davon, selbst die Eignung unserer Produkte für den beabsichtigten Verwendungszweck zu prüfen. Die Bescheinigung gilt für die aufgeführten Produkte und Zubehör im Auslieferungszustand.

This is to emphasise that the customer himself is obliged to test the products with regard to its suitability in the application. This declaration is exclusively valid for the listed products and accessories in delivery status.

Maulburg, 20.08.2018  
Endress+Hauser SE+Co. KG



i.V. Andreas Möller  
Dept. Manager Level Products  
Product Management



i.V. Dr. Simon Zühlke  
Division Manager Product Management